
Одним из ключевых воп-
росов конференции было
обсуждение проекта Кол-
лективного договора Ком-
пании на 2012—2013 годы.
Не секрет, что эта тема не
оставляет равнодушным ни
одного работника Компа-
нии, ведь речь идет об эко-
номических и социальных
перспективах на ближайший
год для каждого из нас и
предприятия в целом. И хо-
тя энергетики стремятся к
улучшению всех показате-
лей, в том числе и финансо-
вых, заслуживая это право
своим трудом, Алексей Лыч
все же отметил, что Коллек-
тивный договор должен
быть, прежде всего, реаль-
но выполнимым, а не носить
декларативный характер.
Следовательно, внося в не-
го дополнения и измене-
ния, нужно учитывать имею-
щийся финансовый ресурс
НАЭК «Энергоатом». 

Но прежде чем дискути-
ровать на этот счет, делега-
ты конференции заслушали
Вячеслава Тищенко, кото-
рый подвел краткие итоги
без малого 11-ти месяцев
текущего года и наметил
основные задачи на год сле-
дующий. Генеральный ди-

ректор ОП ЗАЭС акцентиро-
вал внимание и на произ-
водственных, технических
моментах, делая упор на
вопросы безопасности и
культуры производства, и на
результатах работы пред-
приятия, и на социальной
политике. 

До конца 2011 года ос-
тается совсем немного. А
потому трудовой коллектив
ОП ЗАЭС может смело под-
вести первые итоги года
уходящего, а также обозна-
чить приоритеты на ближай-
шую и долгосрочную перс-
пективу, подчеркнул в нача-
ле выступления генераль-
ный директор ОП ЗАЭС
Вячеслав Тищенко. «Вы все
без исключения являетесь
участниками производст-
венной деятельности и
станционной жизни, а пото-
му вам должно быть хорошо
известно, что происходит на
предприятии, какими забо-
тами живет его коллектив»,
— отметил также Вячеслав
Алексеевич.

Если же говорить о про-
изводственной деятельно-
сти, то динамика по основ-
ным показателям за текущий
год наблюдается положи-
тельная. Запорожская АЭС

выработала более 30 млрд.
кВт/ч электроэнергии при
годовом плане в 39 милли-
ардов. Генеральный дирек-
тор ОП ЗАЭС выразил уве-
ренность, что предприятие
до конца года выполнит
поставленные перед ним
задачи в полном объеме. 

23 июня электростанция
за весь срок своей эксплуа-
тации выработала 850 млрд.
кВт/ч. На сегодня этот пока-

затель уже составляет 860,2
млрд. кВт/ч., а это будет в
2012 году, Запорожская
АЭС должна выработать 1
триллион кВт/ч с момента
пуска в эксплуатацию.

Оценивая работу всего
коллектива в целом, нельзя
также не упомянуть о сокра-
щении сроков ремонтной
кампании — предприятие
сэкономило государству бо-
лее 20 дней, что в свою оче-
редь позволило выработать
более 500 млн. кВт/ч элек-
троэнергии и принести по-
рядка 100 млн. прибыли.

Одной из главных задач
предприятия по-прежнему
остается продление ресур-
са энергоблоков ОП ЗАЭС.
Эта работа требует больших
усилий, и не только фина-
нсовых, но и человеческих.
«Работа нелегкая, особен-
но, в свете нынешних эконо-
мических реалий. Тем не
менее, мы будем ее выпол-
нять», — заверил он присут-
ствующих.

Если же говорить о ежед-
невных буднях предприятия,
то с целью улучшения произ-
водственной деятельности,
укрепления взаимосвязей
между подразделениями и
получения положительного
результата происходит кор-
ректировка структуры ОП
ЗАЭС. «Несмотря на то что
мы работаем уже более 28
лет, всегда остаются вопро-
сы, требующие решения.

Другими словами, мы долж-
ны посмотреть на жизнь по-
новому. Если мы хотим к
2014 году продлить срок
эксплуатации и вдохнуть в
предприятие новую жизнь,
нужно прежде всего поме-
нять свое отношение к про-
изводству и к модернизации.
И каждый из вас является
участником этого процесса»,
— отметил Вячеслав Алек-
сеевич.

Завершая свой доклад,
он также кратко остановил-
ся на реализации социаль-
ной политики Компании в
части заработной платы,
оздоровления и летнего от-
дыха, подчеркнув, что у кол-
лектива должен быть стимул
к эффективной работе и
доступ к необходимой ин-
формации о международ-
ном сотрудничестве, техни-
ческих новшествах, и, самое
главное, о повышении куль-
туры безопасности — важ-
ном элементе успешной ра-
боты электростанции. 

Жилищный вопрос 
остается одним 

из самых актуальных
Один из важнейших на

сегодня вопросов обозна-
чил председатель организа-
ции молодых специалистов
Алексей Орлов, который ак-
центировал внимание кол-
лектива на обеспечении
жильем работников пред-
приятия. 

(Окончание на 2-й стр.)
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ПОЗИЦІЯ 
ПРОФСПІЛОК

КОЛЕКТИВНИЙ ДОГОВІР ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»: ЯК ВИКОНУЮТЬСЯ ДВОСТОРОННІ ЗОБОВ’ЯЗАННЯ

Трудовий 
кодекс має бути 
урівноваженим

Проект Трудового ко-
дексу України, що готу-
ється до ухвалення на
сесії Верховної Ради най-
ближчим часом, продо-
вжує обговорюватися гро-
мадськістю, аби уникнути
позицій, які б «перетягу-
вали ковдру» на користь
однієї із сторін соціально-
го трикутника.

Нещодавно у Федерації
профспілок України проект
Трудового кодексу вже уко-
тре ще раз обговорювали
представники профспілок —
на засіданні Спільного пред-
ставницького органу всеу-
країнських профспілок і
профоб’єднань для ведення
колективних переговорів та
соціального діалогу на націо-
нальному рівні. Йшлося про
пропозиції урядової та сто-
рони роботодавців до проек-
ту та позицію профспілок
стосовно основних розділів
кодексу. 

На засіданні наголошу-
валося на необхідності по-
шуку компромісів стосовно
проблем, що мають місце у
законопроекті. Профспіл-
кову сторону непокоїть стат-
тя, що регулює основні
засади трудових відносин, а
саме та, якою регулюються
обов’язки роботодавця під
час укладання та розірвання
трудового договору з най-
маним працівником, підпи-
сання колективної угоди і
створення належних умов
праці. Профспілкова сторо-
на наполягає на встанов-
ленні у Трудовому кодексі
України тривалості роботи
та обліку робочого часу,
системи оплати праці, роз-
мірів мінімальної заробітної
плати, а також суворої від-
повідальності за порушен-
ня роботодавцями термінів
виплати заробітної плати
тощо. 

За підсумками обгово-
рення сформовано конкрет-
ні пропозиції.

Петро ВАСИЛЕНКО

ОП ЗАОП ЗАЭЭС: действуют социальные партнеры в интересах работниковС: действуют социальные партнеры в интересах работников
Состоялась ежегодная конференция трудового коллектива ОП ЗАЭС, в которой,

кроме 158 делегатов, приняли участие генеральный директор ОП ЗАЭС Вячеслав
Тищенко, первый вице-президент–технический директор ГП НАЭК «Энергоатом»
Александр Шавлаков, заместитель Председателя Атомпрофсоюза — председа-
тель профсоюзного комитета ГП НАЭК «Энергоатом» Алексей Лыч,  председатель
профкома ОП ЗАЭС Николай Захаров, начальник управления ОП ЗАЭС Наталья
Кулибова. Она же традиционно и вела это заседание. 

АТОМНО-ЕНЕРГЕТИЧНІ НОВИНИ

� Президент Украины Виктор
Янукович создал национальные
комиссии, осуществляющие го-
сударственное регулирование в
сфере связи и информатизации
и государственное регулирова-
ние в сфере энергетики, соот-
ветственно ликвидировав нацио-
нальные комиссии по вопросам
регулирования связи (НКРС) и
регулирования электроэнерге-
тики (НКРЭ). Согласно указам
Президента в конце ноября соз-
даны также и другие националь-
ные комиссия. 

Как сообщалось, Верховная
Рада приняла закон «О внесении
изменений в некоторые зако-
нодательные акты Украины о
национальных комиссиях, осу-
ществляющих государственное
регулирование естественных мо-
нополий, в сфере связи и ин-
форматизации, рынков ценных
бумаг и финансовых услуг» об
унификации деятельности на-
циональных комиссий 6 июля
этого года. Согласно ему, нацио-
нальные комиссии, осущест-
вляющие государственное регу-
лирование в сфере рынка ценных
бумаг, финансовых услуг, связи,
энергетики и коммунальных
услуг, являются государственны-
ми коллегиальными органами в

составе главы комиссии, шести
членов и центрального аппарата.
Нацкомиссии подчинены Прези-
денту Украины и подотчетны
Верховной Раде. 

� Министерство энергети-
ки и угольной промышленно-
сти Украины возложило на
государственный концерн
«Ядерное топливо» функции
эксплуатирующей организа-
ции (оператора ядерной уста-
новки) предприятия по произ-
водству ядерного топлива для
реакторов ВВЭР.

Соответствующее решение
закреплено приказом министер-
ства №   734 от 22 ноября 2011
года. 

«Ядерное топливо» будет
оператором завода в части
деятельности, связанной с вы-
бором площадки, проектирова-
ния строительства и вводом в
эксплуатацию предприятия по
производству ядерного топли-
ва.

Необходимость выбора опе-
ратора завода определена за-
конами «Об использовании ядер-
ной энергии и радиационной
безопасности», «О разреши-
тельной деятельности в сфере
использования ядерной энер-
гии», положением о Минэнер-

гоугля, а также с целью выполне-
ния заданий и мероприятий госу-
дарственной целевой экономи-
ческой программы «Ядерное топ-
ливо Украины», утвержденной
правительственным постановле-
нием №   1004 от 23 сентября 2009
года.

Как сообщалось, соглаше-
ние о строительстве объекта
было подписано в октябре 
2010 года. Украина в лице ГК
«Ядерное топливо» станет вла-
дельцем 50% +1 акция совмест-
ного частного акционерного
общества «Завод по производ-
ству ядерного топлива» (ЧАО
«ЗПЯТ»), российская топливная
компания «ТВЭЛ» получит 50%-
1 акция.

По словам главы госконцер-
на «Ядерное топливо» Татьяны
Амосовой, технологические ис-
ходные данные для разработки
ТЭО завода были переданы
Украине российской стороной в
полном объеме.

В 2015 году планируется за-
вершение строительства пер-
вой очереди и запуск производ-
ства ТВЭЛов и ТВС, а также
сборки циркониевых комплек-
тующих и комплектующих из
нержавеющей стали, в 2020
году — окончание строитель-

ства и пуск производства топ-
ливных таблеток и порошков.

По предварительным оцен-
кам, стоимость сооружения за-
вода составляет 300—350 млн.
долл.

Для строительства завода по
производству ядерного топлива
уже отобрана площадка в посел-
ке Смолино Кировоградской об-
ласти.

� Установка первых эле-
ментов конструкции нового
«саркофага» над разрушен-
ным четвертым энергоблоком
Чернобыльской АЭС начнется
уже летом 2012 года, сообщил
председатель Госагентства
Украины по управлению зоной
отчуждения Владимир Холо-
ша.

На донорской конференции,
которая прошла в апреле 2011
года в Киеве, Украина получила
обещание на выделение необхо-
димых средств на дострой-
ку «саркофага». Общая сумма
средств, необходимая для за-
вершения реализации Черно-
быльских проектов, составляет
740 миллионов евро, из которых
550 миллионов евро было собра-
но во время конференции в
Киеве. Позже власти страны
сообщили, что сбор средств на

Чернобыльские проекты завер-
шен.

«Сейчас проходит изготовле-
ние конструкций («саркофага»)...
Где-то в серединес ледующего
года, летом, мы будем видеть
первые установленные элементы
конструкций конфайнмента (за-
щитная оболочка)», — сказал на
брифинге Холоша. 

По его словам, уже подготов-
лен фундамент и необходимая
инфраструктура для строитель-
ства нового «саркофага». Также
позитивные выводы экспертов
получил лицензионный пакет,
которые будет проектировать
новый безопасный конфайн-
мент.

«Это позволит нам начать
строительство нового «саркофа-
га» без задержек», — добавил
председатель госагентства. Хо-
лоша также отметил, что пробле-
мы, которые возникают во время
выполнения проектов на площад-
ке ЧАЭС, будут рассмотрены на
Ассамблее доноров, которая
состоится 15 декабря в штаб-
квартире ЕБРР в Лондоне. 

Полностью завершить соору-
жение нового «саркофага» над
разрушенным четвертым энер-
гоблоком ЧАЭС планируется до
середины 2015 года. 



В работе комиссии от
ГП «ВостГОК» принимала
участие делегация во главе
с генеральным директором
комбината Александром Со-
рокиным. 

В своем докладе А.Со-
рокин отметил, что в отчет-
ном периоде предприятие
выполняло производствен-
ную программу в непро-
стых условиях финансиро-
вания. Не были получены
средства из государствен-
ного бюджета за выпол-
ненные работы и приобре-
тенное оборудование в
2010 году в сумме 103,2
млн. грн., а также на выпо-
лнение заданий государ-
ственной целевой экономи-
ческой программы «Ядерное
топливо Украины».

За 9 месяцев текущего
года комбинат выполнил
все основные показате-
ли производственной про-
граммы. Шахтами пред-

приятия пройдено 13 км
горных выработок, пробу-
рено 210 тыс. погонных
метров скважин. Добыто на
шахтах и переработано на
ГМЗ 806 тыс.тонн мине-
рального сырья, произве-
дено 622 тонны уранового
концентрата, 192 тыс.тонн
серной кислоты. В сравне-
нии с аналогичным перио-
дом 2010 года объем выпу-
ска уранового концентрата
увеличился на 5%, серной
кислоты — на 30%, объем
реализации уранового кон-
центрата — на 7%. В отчет-
ном периоде предприятие
выполнило все свои обяза-
тельства по поставке ос-
новной продукции страте-
гическому партнеру ГП
НАЭК «Энергоатом», объем
реализации составил 652
тонны урана. Во втором
полугодии текущего года
была начата добыча урано-
вого сырья с очистных бло-

ков Новоконстантиновской
шахты, ее объем составил
42 тыс.тонн урановой ру-
ды, из которой произведе-
но 49 тонн уранового кон-
центрата

За отчетный период ГП
«ВостГОК» произведено
продукции, выполнено ра-
бот и оказано услуг на
сумму 831 млн. грн., что на
25% больше, чем за анало-
гичный период 2010 года.
Все показатели финансо-
вого плана за 9 месяцев
предприятие выполнило.
На комбинате работает

7239 человек, средний до-
ход одного работника —
3800 грн., что на 8% боль-
ше показателей прошлого
года.

В течение отчетного
периода ГП «ВостГОК» уп-
латило в бюджеты всех
уровней и государствен-
ные целевые фонды налоги
и сборы на общую сумму
237 млн. грн.

При отсутствии бюд-
жетного финансирования
развития предприятия для
обеспечения достигнутого
уровня добычи урановой
руды комбинат за счет
собственных средств, отв-
лекая их от производствен-
ной деятельности, выполнял
горно-капитальные работы
на Ингульской и Смолинс-
кой шахтах с целью освоения
запасов нижних горизонтов,
проводил строительно-мон-
тажные и горно-капитальные
работы на Новоконстан-
тиновской шахте, направ-
ленные на строительст-
во пускового комплекса и
начало добычи урановой
руды. Всего за 9 месяцев
текущего года ГП «ВостГОК»
освоено капитальных ин-

вестиций на сумму 92 млн.
грн., в том числе по Ново-
константиновской шахте —
60 млн. грн. собственных
финансовых средств.

Генеральный директор
комбината А.Сорокин так-
же доложил членам комис-
сии о планах работы ГП
«ВостГОК» в 2012 году. Так,
на шахтах предприятия
планируется пройти 18 км
горных выработок, пробу-
рить 298 тыс. погонных
метров скважин, добыть 1
млн. 66 тыс. тонн мине-
рального сырья, в том
числе на Новоконстанти-
новском месторождении —
122 тыс.тонн минерально-
го сырья, увеличить объем
выпуска уранового концен-
трата до 968 тонн, то есть
на 9%.

В 2012 году ГП «ВостГОК»
планируется произвести
продукции, выполнить ра-
бот и оказать услуг на
сумму 1 млрд. 360 млн.
грн., что на 13% больше,
чем в текущем году. На
развитие предприятия фи-
нансовым планом предус-
мотрена сумма в размере
101 млн. грн., в том числе
за счет средств госбюдже-
та — 10 млн. грн., собст-
венных средств — 91 млн.

грн. Однако для выполне-
ния государственной целе-
вой программы «Ядерное
топливо Украины» этого
финансирования недоста-
точно, необходимы допол-
нительные средства в сум-
ме 814 млн. грн.

Подводя итог своего
доклада, А.Сорокин озву-
чил и некоторые проблем-
ные вопросы: ускорение
процедуры согласования 
в профильных министер-
ствах и Кабинете Ми-
нистров Украины проекта
строительства на ба-
зе Новоконстантиновского
месторождения; решение
вопроса финансирования
основных видов работ по
выполнению государствен-
ной целевой экономиче-
ской программы «Ядерное
топливо Украины» по ГП
«ВостГОК» на 2012 год, в
том числе за счет бюджет-
ного финансирования и
целевой надбавки к тарифу
на электроэнергию, кото-
рая вырабатывается на
АЭС ГП НАЭК «Энергоа-
том».

По итогам деятельно-
сти за 9 месяцев текуще-
го года члены балансо-
вой комиссии отмети-
ли хорошую работу ГП 
«ВостГОК» и единогласно
дали оценку «удовлетво-
рительно».

Елена ЮХИМЕЦ,
Татьяна КОРСУНОВСКАЯ

Треба відзначити, що
конференція пройшла у ді-
ловому й конструктивному
руслі. Адже їй передувала
попередня робота у трудових
колективах. Зокрема, у кож-
ному виробничому підрозділі
були проведені збори, засі-
дання адміністрації та цехо-
вих комітетів, на яких активно
обговорювалися питання ви-
конання Колективного дого-
вору. У результаті в робочу
комісію було подано 142 про-

позиції та зауваження. Сто-
сувались вони, здебільшого,
матеріального забезпечення,
фінансування на охорону
праці у відокремлених під-
розділах, де існують шкідливі
та небезпечні виробничі
фактори, забезпечення що-
річного підвищення рівня
заробітної плати, організації
та якості харчування. Також
було подано низку пропози-
цій щодо оздоровлення пра-
цівників підприємства та
їхных дітей, організації ме-
дичного страхування, щомі-
сячних доплат до державних
пенсій, одноразових виплат
при виході на пенсію, надан-
ня безвідсоткових позик на
будівництво та придбання
житла тощо.

Зазначимо, що всі пропо-
зиції, зауваження були ре-
тельно вивчені комісією по
Колективному договору ВП
РАЕС і винесені на розгляд
конференції.

Форум трудового колек-
тиву проходив під головуван-
ням Олега Мироновича Гна-
тюка, голови профкому ВП
РАЕС. Делегати (їх у залі було
288) оперативно обрали ро-
бочу колдоговірну комісію, до
складу якої увійшли виконав-
чий директор з кадрів, праці
та соціальних питань НАЕК
«Енергоатом» Тетяна Карлів-
на Алексєєва, віце-прези-

дент з комерційних питань
НАЕК «Енергоатом» Айдин
Абдурашитович Айсін, гене-
ральний директор ВП РАЕС
Михайло Ілліч Колісниченко,
заступник генерального ди-
ректора з кадрів та соціаль-
ного розвитку Роман Васи-
льович Гошовський, голова
профкому Олег Миронович
Гнатюк, а також лічильну,
редакційну комісії.

Головуючий оголосив по-
рядок денний конференції,

делегати затвердили його і
розпочалася злагоджена та
конструктивна робота. Р.В.
Гошовський ознайомив при-
сутніх із протоколом №1 засі-
дання робочої комісії по
Колективному договору ВП
РАЕС.

Підсумки роботи колек-
тиву станції за 9 місяців
поточного року підбив гене-
ральний директор М.І. Ко-
лісниченко, котрий більш
детально зупинився на тех-
ніко-економічних показни-
ках діяльності підприємства.
Він зазначив, що плановий
обсяг виробництва електрое-
нергії для РАЕС становить 11,8
млрд. кВт/год., фактичний —
12,1 млрд. кВт/год. План з
виробництва електроенергії
виконано на 102,9 %, а з 
відпуску електроенергії — 
103,2 %. Коефіцієнт викорис-
тання встановленої потужнос-
ті за 9 місяців становив 65,3 %
при плані 63,5 відсотка. 

Загальне недовиробниц-
тво електроенергії становить
6,4 млрд. кВт/год. Знижен-
ня показників вироблення
електроенергії цьогоріч обу-
мовлене зростанням три-
валості поточних ремонтів
енергоблоків №1, 3, 4 та збіль-
шенням диспетчерських
обмежень потужності на 0,9
млрд. кВт. Зупинився керів-
ник підприємства і на пору-

шеннях у роботі АЕС, зазна-
чивши, що за міжнародною
шкалою «INES», станом на 
сьогодні вони не є істотними
для безпеки або такими, які
не відносяться до безпеки і
класифіковані рівнями «поза
шкалою» або «0». 

За період з 2006 року і до
сьогодні на підприємстві не
було зафіксовано станційних
порушень з вини персоналу.
Головними причинами таких
подій є відмови устаткування. 

Як зазначив генеральний
директор, минулого року ко-
лектив завершив роботу, ана-
логів якій немає у нашій країні,
— це продовження термінів
експлуатації у надпроектний
термін енергоблоків №1, 2.
Тепер основне завдання по
блоках №3, 4 — продовжувати
реалізацію Програми мо-дер-
нізації та реконструкції. Що
стосується подальших планів
робіт з продовження терміну
експлуатації енергоблока №3 у
надпроектний термін, то у
рамках доведеного проекту
лімітів фінансування на 2012
рік сформований перелік
заходів некапітального харак-
теру по статті «Про-довження
терміну експлуатації», у тому
числі і по устаткуванню пер-
шого контуру, сформовано
перспективний план організа-
ційно-технічних заходів нека-
пітального характеру на
2013—2014 роки з продов-
ження терміну експлуатації
першого «мільйонника» в
обсязі 66 242 тис. грн. Щодо
капітального будівництва, то
всього по ВП РАЕС за січень-
вересень 2011 року освоєно
капітальних інвестицій на суму
323,3 млн. грн., що становить
73 % від плану року. По
об’єктах невиробничо-            го
призначення на сьогодні
завершено розширення мі-
ських очисних споруд. По
двох житлових будинках від-
новлено виконання будіве-
льних робіт із здачею їх
наступного року, завершено
реконструкцію гуртожитку
«Прометей» на 36 квартир.

Як зазначив М.І. Коліс-
ниченко, фонд оплати праці на
підприємстві за 9 місяців 2011
року порівняно з аналогічним
періодом минулого року збіль-
шився на 41,610 тис. грн. 
(10,3 %) у зв’язку із підвищен-
ням посадових окладів (та-
рифних ставок) та зростанням
мінімальної заробітної плати.

Значну увагу у своєму вис-
тупі генеральний директор
приділив виробничій дис-
ципліні. І хоча  цього року, як
зауважив він, за появу у нетве-
резому стані не звільне-
но жодного працівника, одну
особу звільнено за прогул,
адміністрації станції і проф-
спілковому комітету необхідно
суворіше підходити до пока-
рання порушників, особливо
трудової дисципліни та люби-
телів спиртних напоїв. 

Важливим напрямом ро-
боти для адміністрації станції
є забезпечення високого
рівня охорони праці на робо-
чих місцях. За звітний період
не допущено випадків про-
фесійних захворювань, отру-
єнь і аварій на виробництві, а
також випадків невиробничо-
го травматизму.

Значну увагу на Рівнен-
ській АЕС приділяють соціаль-
ному розвитку та охороні здо-
ров’я. Скажімо, витрати на
розвиток соціальної сфери та
соціальні пільги за 9 міся-
ців 2011 року становили 51,1
млн. грн. на рівні планових
витрат (97%).

Зі співдоповіддю виступив
голова профкому РАЕС О.М.
Гнатюк. Делегати одноголос-
но затвердили інформацію
про виконання Колдоговору
ДП НАЕК «Енергоатом» відок-
ремленим підрозділом ВП
РАЕС за 9 місяців 2011 року,
обговорили проект Колектив-
ного договору на 2012—2013
роки, обрали делегатів на кон-
ференцію трудового колекти-
ву ДП НАЕК «Енергоатом» та
прийняли постанову конфе-
ренції трудового колективу ВП
«Рівненська АЕС».

Лідія ШМИРКО
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(Окончание.
Начало на 1-й стр.)
Он напомнил, что на

квартирном учете состоит
2276 человек, на внеоче-
редное жилье претендуют
154 молодых специалиста. У
каждого десятого работника
станции собственного жи-
лья нет и рассчитывать на
его бесплатное получение
не приходится. Вариантов
приобретения платной нед-
вижимости существует нес-
колько. Например, ипотечное
банковское кредитование, но
высокие проценты и пере-
платы делают его мало-
перспективным. Второй ва-
риант возможен внутри
Компании — приобретение
жилья улучшенной плани-
ровки с помощью беспро-
центного займа на срок до
20 лет. Стоимость такой
квартиры — от 500 до 700
тыс. гривен, при макси-
мальном сроке займа еже-
месячный платеж составит
примерно 2200 гривен. Но и
эта Программа не в состоя-
нии охватить всех работни-
ков ОП ЗАЭС. «Проанализи-
ровав опыт российских и
зарубежных коллег, а также
изучив Жилищный кодекс
Украины, мы предлагаем
третий вариант — строи-
тельство жилья с долевым
участием работников НАЭК
«Энергоатом». Предлагаем
создать рабочую группу и
разработать механизм при-
влечения средств работников
в жилищное строительство»,
— с такой инициативой
выступил Алексей Орлов и
его поддержал также пред-
седатель профкома управ-
ления строительства ОП
ЗАЭС Анатолий Сологуб.

Реалии экономики 
приходится учитывать

Заместитель Предсе-
дателя Атомпрофсоюза—
председатель профкома
НАЭК «Энергоатом» Алек-
сей Лыч в свою очередь
выразил готовность обсуж-
дать этот вопрос на уровне
Киева, хотя и напомнил, что,
внося любые изменения в
коллективный договор, нуж-
но понимать: его финансо-
вый ресурс ограничен раз-
мером средств, которые
направляются на социаль-
ное развитие. Установленный
тариф на электроэнергию
по-прежнему не позволяет
выполнить все пожелания и
заявки коллектива в полном

объеме, но в реалиях ныне-
шней экономики на значи-
тельное увеличение тарифа
для населения государство
не пойдет. «Буквально на
днях был утвержден фина-
нсовый план Компании. Де-
фицит средств на фонд
оплаты труда составляет
200 млн. Его повышение
должно было происходить
за счет сокращения 30 %
персонала, но президент
НАЭК «Энергоатом» катего-
рически отказывается идти
на этот шаг», — подчеркнул
Алексей Васильевич. Тем не
менее повышение заработ-
ной платы на будущий год
все же запланировано. Но в
каком процентом соотноше-
нии оно выразится, можно
будет с уверенностью гово-
рить только после конферен-
ции трудового коллектива
НАЭК «Энергоатом», ко-
торая пройдет в Киеве в
декабре.

«Наша основная задача
сегодня — сохранить то,
чего мы уже достигли. Как
оказалось, мы единствен-
ная отрасль, которая не сни-
зила доходы наших работ-
ников в связи с мировым
экономическим кризисом.
Наша задача — удерживать
эту планку и по возможно-
сти ее повышать», — резю-
мировал Алексей Лыч.

Завершая совещание
трудового коллектива, пер-
вый вице-президент — тех-
нический директор НАЭК
«Энергоатом» Александр
Шавлаков, большая часть
трудовой деятельности ко-
торого долгое время была
тесно связана с ОП ЗАЭС,
признался в своей любви и
уважении к предприятию и
его работникам: «Большое,
говорят, видится с высоты.
Я и раньше считал, что этот
коллектив уникален, а те-
перь только укрепился в
этом мнении. То, что делает
Запорожская станция, не-
возможно переоценить, хо-
тя сухие цифры мало о чем
говорят. Атомная энергети-
ка сегодня — основа жизни
всей страны и независимо-
сти государства. И я рад,
что атомщики это пони-
мают. Хочу воспользоваться
возможностью и поблагода-
рить вас за труд, а также
заверить, что в Компании
хорошо осознают и ценят
его важность».

Людмила ГОТЫЧ

ВП РАЕС: ЯКІСТЬ РОБОТИ — НАЙКРАЩИЙ ЗАХИСТ ЗОБОВ’ЯЗАНЬ
Відбулася конференція трудового колективу Рів-

ненської АЕС, яка розглядала питання виконання
Колективного договору ДП НАЕК «Енергоатом» за 9
місяців нинішнього року.

ТРУДОВИЙ КОЛЕКТИВ ДП «СХІДНИЙ ГЗК»: ЕФЕКТИВНІСТЬ ВИРОБНИЧО-ФІНАНСОВОЇ ДІЯЛЬНОСТІ

сдерживается нехваткой бюджетных средств
В Министерстве топлива и угольной промыш-

ленности Украины под председательством дирек-
тора департамента стратегической политики, ин-
вестиций и ядерно-экономического комплекса
Никиты Константинова состоялось заседание ба-
лансовой комиссии по итогам работы предприятий
за 9 месяцев текущего года.



Історія профкому відок-
ремленого підрозділу «За-
порізька АЕС» дуже різнома-
нітна й цікава. Були в ній
різні періоди — стрімкого
піднесення активності чле-
нів профкому, спаду, і знову
піднесення. Передусім, це
залежало від того, який
профспілковий комітет очо-
лював первинну профспіл-
кову організацію, і який го-
лова профкому координував
її дії.

Судячи з документів, га-
зет, архівних матеріалів, зі
спогадів колишніх працівни-
ків і членів профкому, можна
сміливо сказати, що проф-
спілкові комітети, які очолю-
ють численну організацію
Запорізької АЕС, за весь цей
період провели величезну
роботу із захисту прав та
інтересів працівників станції. 

Завжди позиція проф-
спілкового комітету ВП ЗАЕС
була чіткою, принциповою і
зваженою. Тож на думку
профкому атомної електрос-
танції зважали і зважають як
адміністрація станції, НАЕК
«Енергоатом», так і вищес-
тоящі виборні профспілкові
органи. 

Колективний трудовий
спір 1997—2000 років щодо
виплати заробітної плати і
погашення заборгованості 
у ній показав бойовитість
профспілкової організації
ЗАЕС, він був розпочатий
цеховим комітетом експлуа-
таційного підрозділу атом-
ної електростанції, головою
цехкому якого був Сердюк
Іван Іванович, член профко-
му ВП ЗАЕС. 

Це та людина, котра
впродовж усього періоду
трудового конфлікту пере-
бувала в центрі подій разом
з колишнім головою про-
фкому ВП «Запорізька АЕС»
Скорих Наталею Миколаїв-
ною. Тоді профком, очолю-
ваний нею, підтримав трудо-
вий спір і зміг організувати
весь трудовий колектив ВП
ЗАЕС на активні дії по захис-
ту своїх інтересів, до яких
згодом приєдналися колек-
тиви всіх атомних станцій.
Завдяки наполегливості,
грамотним діям координа-
ційного комітету і профкому
станції, були проведені ор-
ганізовані акції протесту.
Голос персоналу атомних
станцій почули у Києві. До
вимог атомників була при-
вернута увага адміністрації
НАЕК, Кабінету Міністрів,
Президента України. Тільки
сильні, юридично підкова-
ні, гранично організовані
профспілкові лідери могли
розв’язати таку насущну
проблему працівника, як
своєчасна виплата заробіт-
ної плати та погашення
заборгованості у ній. 

Сьогодні у профспілково-
го комітету не менше проблем
і не менш значимі завдання.
Зарплата нині виплачуєть-
ся вчасно. Але залишилось
актуальним завдання сто-
совно її щорічного підви-
щення та збереження тих
соціальних пільг, які трудо-
вий колектив напрацював за
всі ці роки і які включені в
Колективний договір ДП
НАЕК «Енергоатом».

За роки свого існування
профспілкову організацію
Запорізької АЕС очолювали
різні люди. Біля витоків її
створення стояли Анатолій
Задеряка, Сергій Панченко.
Потім, у різні часи, головами
профспілкової організації
були Михайло Печенкін, Ми-
кола Чернов, Наталя Ско-
рих. Це були активні, не-
байдужі особистості. Таких
називають «людьми грома-
дянської свідомості». Кожен
із них зробив свій внесок у
розвиток профспілкової ор-
ганізації. 

Сьогодні профком За-
порізької АЕС очолює Ми-
кола Захаров. Йому вдалося
згуртувати справжню ко-
манду однодумців і профе-
сіоналів своєї справи, кіс-
тяк якої становлять Іван
Здравчев, Тетяна Арнау-
това, Віктор Гружевський,
Олександра Кравчук, Іван
Сердюк, Роман Кравчук,
Олексій Герасименко, Ігор
Леонтьєв, Ігор Каранєдов,
Олександр Пиза, Олександр
Руденко, Максим Овчатов,
Ігор Подлужний, Людмила
Федорова, Анатолій Соло-
губ, Сергій Щербак, Тетяна
Самоквіт, Юрій Пискоха,
Надія Приходько, Наталя
Кулібова, Наталя Лозенко,
Олена Ульянова, Валентина
Формос, Лілія Сидельни-
кова, Надія Панова, Наталя
Єрмоліна, Віра Мисевич,
Наталя Запривода, Олена
Борисенко, Галина Сологуб. 

До складу профкому ВП
ЗАЕС увійшли грамотні лю-
ди, підковані у всіх напрямах
профспілкової роботи. Біль-
шість із них — не звільнені
працівники. Є серед них
економісти, інженери всіх
категорій, будівельники, ар-
хітектори, технологи, вик-
ладачі, менеджери, деякі 
мають ступінь магістра.
Кожний член профкому
серйозно відпрацьовує зі
своєю комісією один із
напрямів профспілкової ро-
боти. Всі вони чудові органі-
затори, лідери профспілки. 

Дуже багато залежить
від того, який профспілко-
вий актив обирається в це-
хових організаціях, у проф-
спілкових групах. Саме
голови цехкомів і профгру-
порги безпосередньо пра-
цюють із кожним членом
профспілки, саме через них
профкому вдається донести
всю інформацію про роботу
профкому, ЦК Атомпрофс-
пілки, профкому ДП НАЕК
«Енергоатом» щодо захисту
прав та інтересів працівни-
ків ВП ЗАЕС. 

Чисельність у профспіл-
ковій організації ВП «Запо-
різька АЕС» постійно зростає.
На сьогодні вона становить
більш як 13 тисяч членів
профспілки (понад 11 тисяч
— серед працюючих). Од-
ним із основних завдань
профкому є підтримка гідно-
го рівня заробітної пла-
ти персоналу станції. Так,
профспілковий комітет вно-
сить чимало пропозицій у
колективний договір з пи-
тань формування фонду
оплати праці, реформування
заробітної плати, із забезпе-
чення персоналу індивіду-

альними засобами захисту,
із збереження соціальних
пільг і гарантій. Постійно в
полі зору профкому перебу-
вають питання охорони пра-
ці та створення гідних і без-
печних умов роботи, вирі-
шення житлових питань,
питання харчування, медич-
ного обслуговування персо-
налу та безліч інших злобо-
денних питань, з вирішення
яких і будується щоденна
робота працівників і членів
профкому ВП ЗАЕС. Усі ці
питання профком вирішує в
плідному співробітництві з
адміністрацією атомної ста-
нції. 

Профком дуже серйозно
підходить до питань оздо-
ровлення, а також відпочинку
персоналу і членів їхніх ро-
дин. Більша частина проф-
спілкового бюджету витрача-
ється саме на такі цілі. 

Пильна увага приділя-
ється спортивним заходам,
туризму, проведенню кон-
курсів і олімпіад. Збірні
команди ВП ЗАЕС посідають
безліч призових місць у
спартакіадах Атомпрофс-
пілки, в обласних і міжнарод-
них змаганнях, на першостях
України. За підтримки проф-
спілкового комітету енерго-
дарські діти мають змогу
брати участь у різних юнаць-
ких спартакіадах і першос-
тях, показувати там високі
результати. 

Велике сприяння про-
фком надає вихованцям під-

шефних дитячих будинків м.
Молочанська, Кам’янсько-
Дніпровської школи-інтерна-
ту, багатодітним енергодар-
ським сім’ям, Ушкальському
будинку людей похилого віку.
Проводиться планомірна й
продуктивна робота з конт-
ролю за виконанням Колек-
тивного договору ДП НАЕК
«Енергоатом», за умовами
праці на робочих місцях і
атестації, з контролю за
організацією громадського
харчування, аналізу стану
захворюваності в структур-
них підрозділах АЕС та ін. 

Профспілка необхідна для
працівників будь-якого під-
приємства. Тільки шляхом
об’єднання вони можуть до-
могтися гідної заробітної
плати, належних умов праці та
збереження соціальних пільг.

Важливо відзначити, що
у вирішенні всіх проблемних
питань, де зіштовхуються
інтереси роботодавця й 
трудового колективу, слід
дотримуватися соціального
партнерства профкому й
адміністрації, бо це дуже
сприяє позитивному вирі-
шенню цих питань. Голові
профкому ВП ЗАЕС Заха-
рову Миколі Федоровичу
вдалося, як нікому іншому,
налагодити нормальні ділові
стосунки з адміністрацією
станції. Останнім часом у
профспілкового комітету не
було жодної проблеми з від-
рахуваннями у профспілко-
вий бюджет коштів на про-

ведення культурно-масової,
фізкультурно-оздоровчої ро-
боти персоналу, передбаче-
них Колективним догово-
ром.

Великого значення на-
дається сьогодні правовій та
економічній грамотності не
тільки профспілкового акти-
ву, а й кожного працівника,
кожного члена профспілки.
Для цього на рівні Цент-
рального комітету створено
відділ правової роботи і від-
діл охорони праці та страху-
вання. Головні фахівці ЦК
Атомпрофспілки з цих нап-
рямів працюють у профкомі
на профмайданчику ВП
ЗАЕС і чудово справляються
зі своїми обов’язками. Це
технічний інспектор праці
Гружевський Віктор В’ячес-
лавович і юрист Кравчук
Олександра Петрівна.

Навчання, підготовка
грамотних профспілкових
активістів, робота з кадро-
вим резервом — один з
наріжних каменів нинішньої
та майбутньої роботи про-
фкому ВП ЗАЕС.

Постійно діючі комісії
профкому роблять великий
внесок у навчання та інфор-
мування профспілкового ак-
тиву і членів профспілки.
Саме профспілковий комітет
ВП ЗАЕС, з ініціативи колиш-
нього голови профкому Ско-
рих Н.М., організував ще
1999 року перший виїзний
семінар профспілкового ак-
тиву на базі СОК «Гілея» із

запрошенням представників
профспілкового активу всієї
нашої галузі та Атомпрофс-
пілки загалом. Нині цей виїз-
ний семінар має її ім’я. Тут
відбувається справжній об-
мін досвідом, обговорюєть-
ся виконання зобов’язань
Колективного договору і роз-
робляються нові пропозиції
до колективного договору і
Галузевої угоди. Це навчання
з перших днів підтримують
ЦК Атомпрофспілки, про-
фком ДП НАЕК «Енергоатом»
і Федераціїя профспілок Ук-
раїни та надають грамотних
досвідчених лекторів для
проведення семінарів. Вони
стали уже для профактиву
Атомпрофспілки традиційни-
ми.

У профкомі ВП ЗАЕС
створено дев’ять постійно
діючих комісій з усіх напря-
мів роботи: з виробничої
роботи й оплати праці, з
внутрішньоспілкової роботи,
з охорони праці, житловопо-
бутова комісія, з культурно-
масової і спортивно-масової
роботи та ін. Саме через
кропітку роботу цих комі-
сій, через перевірки, аналіз
зауважень і пропозицій,
через підготовку чітких
постанов профкому і конт-
роль за їхнім виконанням
відбувається правовий і
соціально-економічний за-
хист інтересів і прав членів
профспілки. У цьому й поля-
гає основне завдання будь-
якої профспілки.

Нещодавно відбулася неор-
динарна подія, що вселяє надію
на покращення соціального діа-
логу в країні. 

Під гаслом «Зроби для Ук-
раїни більше!» в Українському
домі пройшов об’єднавчий з’їзд
роботодавців України за участю

керівників держави, представ-
ників соціальних партнерів, за-
рубіжних делегацій із 15 країн.
Голова Об’єднаного руху ро-
ботодавців Дмитро Фірташ
заявив, що з’їзд є стратегічно
важливим для країни, бо в умо-
вах непростої економічної си-

туації роботодавці повинні під-
ставити плече державі, захища-
ти український бізнес, впливати
на процеси, що відбуваються в
країні, аби створювалися нові
робочі місця, нові підприємства.
Рух роботодавців має зміцнюва-
тися.

Делегати з’їзду порушували
питання повернення підприєм-
ствам заборговваності із ПДВ,

забезпечення соціальних виплат
та багато інших актуальних для
бізнесу питань.

На з’їзді виступив із приві-
танням і промовою Голова Фе-
дерації профспілок України
Юрій Кулик. Він висловив упев-
неність,  що створена на нових
репрезентативних засадах Фе-
дерація роботодавців України
сприятиме зростанню її ролі у

формуванні та реалізації соці-
ально-економічної політики дер-
жави. 

Головою Ради Федерації
роботодавців України на з’їзді
обрано голову Об’єднаного руху
роботодавців, голову Ради ди-
ректорів Групи компаній Group
DF Дмитра Фірташа, заступників
голови Ради.

Петро ВАСИЛЕНКО 

Роботодавці об’єдналися 
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ФОРУМ СОЦІАЛЬНИХ ПАРТНЕРІВ

Наприкінці 90-х років через значну заборгованість у зарплаті працівники українських АЕС проводили, після робочих змін,
акції протесту у містах-супутниках і вуличну ходу у Києві.
На архівному знімку: під час пікетування атомниками Будинку уряду голова профкому ЗАЕС Наталія СКОРИХ та член проф-
кому Анатолій СОЛОГУБ розмовляють з кореспондентом центрального телебачення

Лідери первинної профорганізації ВП ЗАЕС — голова
Микола ЗАХАРОВ (ліворуч)  і його заступники Тетяна
АРНАУТОВА та Іван ЗДРАВЧЕВ

Іван СЕРДЮК, член ЦК
Атомпрофспілки

Анатолій ЗАДЕРЯКА (фото з
архіву редакції)

23 січня 2012 року Професійній спілці працівників
атомної енергетики та промисловості України випов-
ниться 20 років від дня заснування. Становлення і
розвиток організації, що відбувалося у надзвичайно
складних умовах, стало можливим завдяки профе-
сіоналізму, стійкості і самовідданій роботі лідерів
профспілки та їхніх профколективів у центрі і на міс-
цях.

Два десятиліття, сповнені усіляких подій і справ,
радощів і турбот, підтвердили життєву спроможність
Атомпрофспілки, її солідаризм і згуртованість, впли-

вовість і готовність обстоювати соціально-економіч-
ні і трудові права спілчан, засвідчили її послідовність
і потенційні можливості у піднесенні на рівень сучас-
них вимог внутрішньоспілкової, організаційно-
фінансової діяльності, власне роботи виборних про-
фпрацівників та активу, ветеранів і молоді.

Незважаючи на труднощі поточного моменту,
Атомпрофспілка, її профоргани на всіх рівнях праг-
нуть зміцнювати соціальні позиції працівників,
визначають щодо цього пріоритети на ближчий
період і перспективу. Це ще раз підтвердив останній

у цьому році VIII Пленум ЦК, на якому обговорено
питання проекту Стратегії розвитку Профспілки на
2012—2017 роки. Втілення цього програмного доку-
мента, що має ухвалити V з’їзд, неможливе без
діяльної підтримки і співучасті всіх спілчан, особливо
первинних її ланок — основи основ Атомпрофспілки,
покликаної боротися за гідне життя людини праці.

«Атомник України» у цей особливий передз’їз-
дівський період, позначений 20-річчям Атом-
профспілки, розповідатиме про історію її профорга-
нізацій.



Тих , хто вважає, що радіація
— це витвір бездушної техноген-
ної цивілізації чи жахливе іноп-
ланетне «щось», яке проникає
всередину всього живого і огор-
тає його смертельним павутин-
ням, вчені розчаровують. Для
планети Земля, колиски люд-
ства, радіоактивність — один з
невід’ємних і головних елемен-
тів світобудови.

Наша біосфера стала такою без-
посередньо під впливом радіації.
Експериментальним шляхом давно
доведено, що розвиток рослин і їх
врожайність у разі відсутності при-
родного радіаційного фону істотно
знижується. Рослинний світ не про-
сто адаптувався до природної радіо-
активності ґрунту, вона — необхід-

ний фактор для нормального роз-
витку земної флори.

Щоправда, визначати присут-
ність постійно діючого випромінен-
ня, вимірювати його рівень і вико-
ристовувати радіоактивні власти-
вості речовин люди навчилися лише
трохи більше 100 років тому. За цей
час за допомогою спеціальної науки
— ядерної геофізики — вдалося
визначити, що на нашій планеті дуже
багато природних джерел радіоак-
тивності. На 1 тонну земної породи
припадає 2,5—3 грамми урану, 10—
13 граммів торію, до 3 міліграммів
радіоактивного калію. Додайте до
цього списку радій, радон, актиній,
протактиній, полоній, свинець, рубі-
дій, цирконій, лантан, вісмут та ін.
Періоди їх напіврозпаду коливають-

ся від декількох діб до десятків
мільярдів років. І вся ця безмежність
радіоактивних ядер безперервно
розпадається, вивільняючи альфа- і
бета-частинки та випромінюючи
гамма-кванти.

Усі ми знаходимося в природно-
му радіаційному полі, постійно отри-
муємо певну дозу радіації. Ті, хто хоч
трохи цікавився питаннями радіоак-
тивності, не здивуються такій інфор-
мації: доза зовнішнього опромінен-
ня людини залежить і від будинку, в
якому він живе. Якщо будинок
дерев’яний, то за рік ваша особиста
доза поповниться на 0,01 мілізівер-
та, якщо цегляний — на 0,1 мілізі-
верта, бетонний — на 0,5 мілізівер-
та. Для порівняння: річна доза, яку
отримує місцеве населення за раху-
нок сусідства з АЕС (проживання в
30-кілометровій зоні) — від 0,005 до
0,02 мілізіверта. 

Місячник під такою
назвою проходив у Сла-
вутичі. Міська влада, ос-
вітні та фізкультурно-спор-
тивні заклади, батьківські
комітети, молодіжні гро-
мадські організації, міські
засоби масової інформа-
ції намагалися допомогти
молодим обрати здоро-
вий спосіб життя, вироби-
ти супротив комп’ютерній
залежності, палінню, вжи-
ванню алкоголю та іншим
негативним звичкам.

Ще вчора юнак чи дівчи-
на бачили в сигареті ознаку
стильності й незалежності,
а в спиртному — привід
провести час в компанії
однолітків, а сьогодні — це
вже людина, яка інакше не
може. Такі «досліди» пере-
йшли в дурну паталогічну
залежність. Залежна люди-
на не може розвиватися. А
все, що не розвивається, —
помирає.

Про ризикові фактори
для формування здоров’я
йшлося на зустрічах  школя-
рів з лікарями СМСЧ-5. 

Фахівці соціально-пси-
хологічного центру запропо-
нували низку тренінгових
занять. У школах пройшли
виховні години щодо нави-
чок відповідальної поведінки
до збереження свого здо-
ров’я. У кожному дитячому
садочку пройшли Дні здо-
ров’я та спортивні свята.

На зміцнення психологіч-
ного, фізичного та духовного
здоров’я Центр соціальних
служб для сім’ї, дітей та
молоді запропонували відео-
лекторій «Жива бібліотека».

У Славутичі запровадже-
на система фізкультурно-
оздоровчої та спортивної
роботи. У листопаді тут
пройшли чемпіонат цент-
ральної ради фізкультурно-
спортивного товариства «Ук-
раїна» з важкої атлетики,

міжнародний турнір з боксу
пам’яті Геннадія Кіма, від-
критий чемпіонат м. Сла-
вутича з кіокушинкай кара-
те, товариська гра з футзалу
серед юнаків 2000—2002
років народження, спортив-
но-розважальна гра «Здрас-
туй, друже». Успішною була
для славутицьких футболіс-
тів остання гра першого
кола юнацького чемпіонату
Київщини. Був турнір з нас-
тільного тенісу, «Веселі
старти», «Ігри патріотів».

Нікого не залишив бай-
дужим «Православний бал» ,
що пройшов у кіноконцерт-
ному комплексі в День ар-
хистратига Михаїла 21 лис-
топада. Архистратиг Михаїл
— небесний покровитель
Славутича. Саме він зобра-
жений на гербі міста. Ду-
ховне дійство, яке розгорну-
лося на сцені і у фойє, без
сумніву, сприймалося через
призму почуттів, відчуттів і

емоцій. До підготовки балу
доклали чимало зусиль,
творчості, майстерності, фа-
нтазії багато його учасників.
Це, передусім, вихованці
недільної школи, що працює
при Свято-Іллінському храмі,
колектив кіноконцертного
комплексу, вихованці дитя-
чої школи мистецтв, палацу
дитячої та юнацької творчос-
ті, бальні, танцювальні колек-
тиви міста.

У життя Славутича вхо-
дять он-лайн — зустрічі з
молоддю інших міст через
Інтернет. Наприкінці листо-
пада така зустріч відбулася в
залі засідань міськвиконко-
му. Вихованці ліцею, члени
молодіжної ради «Майбутнє
Славутича», учні навчальних
центрів «Лінгви» та «Перс-
пективи» спілкувалися з гім-
назистами білоруського міс-
та-побратима Калінковічі.
Обговорювали різні теми:
спорт, освіта, здоровий спо-
сіб життя, вивчення інозем-
них мов, творчість.

Людмила ЛЮБИВА

Рыбалка — занятие
увлекательное, а тем
более — спортивная, где
на первый план выходит
азарт. Идея провести
соревнования по спортив-
ной рыбалке у молодежи
управления ВостГОКа ро-
дилась давно. Органи-
затором мероприятия выс-
тупил председатель органи-
зации молодежи Дмитрий
Мищук. Было разработано
положение о спортивной
рыбалке, в котором опреде-
лены критерии ее проведе-
ния. Согласно положению, в
распоряжении каждого ры-
бака были не более двух
удилищ. В первый раз
решили не ограничивать
количество крючков на
используемых снастях.
Дабы исключить вероят-
ность преждевременного
прикорма рыбы, местом
проведения соревнова-
ний выбрали базу отды-
ха складского хозяйст-
ва «Солнышко» на реке
Ингулец. Перед началом
рыбалки участники само-
стоятельно обследовали
берег, и каждый выбрал то

место, где, на его взгляд,
будет хороший клев.
Победитель определялся
по нескольким критериям:
самая крупная рыба,
самая мелкая рыба, коли-
чество хвостов и об-щий
вес улова. Подводя итоги,
все баллы суммирова-
лись, и таким образом
определилась тройка ли-
деров. Победителем со-
ревнований стал Дмитрий
Букша, на втором месте —
Виталий Иванченко, третье
— у Евгения Марценюка
(все — представители ор-
ганизация молодежи уп-
равления Вост ГОКа).

— Проведение подоб-
ного мероприятия не тре-
бует больших затрат, —
рассказывает Д. Мищук.
Деньги нужны для проезда
и приобретения призово-
го фонда. Средства на
приобретение призов бы-
ли предусмотрены в смете
Восточной объединенной
организации профсоюза
на работу с молодежью, 
а с организацией проез-
да помог председатель
профкома управления ком-

бината Владимир Чепра-
сов. Мы — ребята не приве-
редливые, поэтому призы
были бюджетной стоимо-
сти — инерционные ка-
тушки, сумка рыболова,
удилища, фонарик для
ночной рыбалки, футляр
для мелких снастей, лес-
ки. Все участники сорев-
нований были поощрены:

победители, конечно, при-
зами посолиднее, ос-
тальные рыболовы — уте-
шительными. Такое же
мероприятие планируем
провести и в будущем
году, но непременно ле-
том, где-то в начале
июля, после нереста ры-
бы.
Татьяна КОРСУНОВСКАЯ
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РОЗ’ЯСНЮЄ МІНСОЦПОЛІТИКИ УКРАЇНИ

Закон звільняє ветеранів
праці від оплати за землю

Ветеранам праці віт-
чизняне законодавство
гарантує чимало пільг,
зокрема, вони звіль-
няються від плати за
землю та сплати земель-
ного податку. Про це
йдеться в коментарі зас-
тупника директора Де-
партаменту соціальних
послуг Мінсоцполітики
України Ірини КИСЛЯК,
наданому Укрінформу у
відповідь на інформа-
ційний запит агентства.

«Пільги ветеранам пра-
ці надаються відповідно
до статті 7 Закону України
«Про основні засади соці-
ального захисту ветеранів
праці та інших громадян
похилого віку в Україні», —
констатувала І. Кисляк.

За її словами, зокре-
ма, йдеться про такі га-
рантії: користування в разі
виходу на пенсію чи зміни
місця роботи поліклініка-
ми, до яких вони були
прикріплені за попереднім
місцем роботи; першочер-
гове безплатне зубопро-
тезування (за винятком
протезування з дорогоцін-
них металів); переважне
право на забезпечення
санаторно-курортним лі-
куванням, а також на ком-
пенсацію вартості самостій-
ного санаторно-курортно
лікування в порядку і роз-
мірах, визначених Кабіне-
том Міністрів України;
щорічне медичне обсте-
ження і диспансеризацію
із залученням потрібних
спеціалістів; першочерго-
ве обслуговування в ліку-
вально-профілактичних
закладах, аптеках та пер-
шочергову госпіталізацію.

Крім того, в Мінсоцпо-
літики поінформували про
законне право ветеранів
праці на використання
чергової щорічної відпуст-
ки у зручний для них час, а
також одержання додат-
кової відпустки без збере-
ження заробітної плати
строком до двох тижнів на
рік, переважне право на
забезпечення житловою

площею осіб, які потре-
бують поліпшення житло-
вих умов, та відведення
земельних ділянок для
індивідуального житлово-
го будівництва, садівниц-
тва і городництва, першо-
черговий ремонт будинків
і квартир цих осіб та за-
безпечення їх паливом.

Можуть скористатися
ветерани праці й такими
преференціями, як пер-
шочергове одержання по-
зики на індивідуальне
(кооперативне) житлове
будівництво з погашен-
ням її протягом 10 років,
починаючи з п’ятого року
після закінчення будів-
ництва, а також першо-
чергове одержання пози-
ки для будівництва або
придбання дачних будин-
ків і благоустрою садових
ділянок, переважне право
на вступ до садівницьких
товариств (кооперативів),
кооперативів з будівниц-
тва та експлуатації колек-
тивних гаражів.

До інших пільг, гаран-
тованих законом для вете-
ранів праці, належить пе-
реважне право на встанов-
лення домашніх телефонів,
звільнення від плати за
землю та сплати земельно-
го податку і, звичайно, без-
платний проїзд усіма вида-
ми міського пасажирсько-
го транспорту (за винят-
ком таксі), автомобільним
транспортом загального
користування (за винятком
таксі) в сільській місцевос-
ті, а також залізничним і
водним транспортом при-
міського сполучення та
автобусами приміських
маршрутів у межах області
(Республіки Крим) за міс-
цем проживання.

Відповідно до ст.7 наз-
ваного Закону фінансове
забезпечення державних
соціальних гарантій, пе-
редбачених цим Законом,
здійснюється за рахунок
коштів Державного бюд-
жету України, повідомили
в Мінсоцполітики. 

Наталія АНДРУСЕНКО

Ловись, рыбка, только большая!Ловись, рыбка, только большая!

ВІСТІ ЗІ СЛАВУТИЧА

Молодь обирає здоров’я

АТОМ — ЖИВА ЧАСТИНКА ВСЕСВІТУ

СВІТ РАДІОАКТИВНОСТІ

КОРИСНО ЗНАТИ

Кремнієва вода
Твердий чорний кремінь можна купити в аптеці.

Шматочок кременя (звісно, ретельно промивши) опу-
стіть у скляну ємність і залийте водою. Закрийте марлею
від пилу, але не кришкою (щоб вода дихала), і поставте
на світле місце (не під прямі сонячні промені).

Кремінь у воді починає виробляти кислоту, яка,
потрапивши до організму, розчиняє шлаки, сприяє
виведенню камінців і піску, зміцнює імунну систему.

Особливо корисно пити таку воду тим, хто живе в
зонах, забруднених радіацією. При вживанні кремнієвої
води спостерігається помітне поліпшення роботи
шлунково-кишкового тракту, нормалізується тиск, зни-
кають різні висипи на шкірі (в тому числі й алергічного
характеру), зміцнюються ясна при парадонтозі.
Постояти вода має п’ять–сім днів. Якщо ж ви збирає-
тесь її використати в лікувальних цілях, бажано настою-
вати 10 днів.

ДОБРОЧИННІСТЬ — БЛАГОСЛОВЕННА 
БОГОМ СПРАВА

Приєднайтеся до благодійної акції та передплатіть дитя-
чі газети й журнали для шкіл-інтернатів, сиротинців, аби
діти, позбавлені батьківського піклування, мали змогу долу-
читися до друкованого слова.

Оформити доброчинну передплату можна до 20 грудня
2011 р. у будь-якому поштовому відділенні України або на
сайтах www.kievcity.ukrposhta.com та www.presa.ua

Детальніше — на сайтах: www.presa.ua, www. ukrposh-
ta.com


